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ROMÂNIA 

CONSILIUL JUDEȚEAN CARAȘ-SEVERIN 

 Piaţa 1 Decembrie 1918, nr.  1,  320084, REŞIŢA  

Tel.  +40 –  (0)255 –  211420,1 Fax: +40 (0)255 211127  

E-mail: cjcs@cjcs.ro  

 

PROCES–VERBAL 

încheiat astăzi, 22.03.2019, ora 12,00, în cadrul şedinţei extraordinare a  

CONSILIULUI JUDEŢEAN CARAŞ-SEVERIN  

 

 

Lucrările şedinţei sunt deschise de către domnul preşedinte Silviu Hurduzeu.  

 

 Şedinţa este legal constituită, fiind prezenţi  29 de consilieri județeni.  

Lipsesc motivat domnul consilier Guțu Mihai și domnul consilier Marșalic Jaro Norbert. 

Şedinţa a fost convocată prin Dispoziţia nr.226/20.03.2019, comunicată domnilor consilieri în 

scris prin adresa nr.IV/4786/20.03.2019, potrivit art.94 alin.1 din Legea nr.215/2001 a administraţiei 

publice locale, republicată în 2007, cu modificările şi completările ulterioare, invitaţilor prin adresa 

nr.I/4775/20.03.2019 şi s-a adus la cunoştinţa locuitorilor prin publicare în Cotidianul „Jurnal de 

Caraş-Severin” din data de 21.03.2019. 

Participă de drept domnul secretar al judeţului Darian Ciobanu. 

 Participă ca invitaţi: reprezentanţi ai instituţiilor subordonate Consiliului Judeţean Caraş-

Severin, reprezentanţi ai aparatului propriu al Consiliului Judeţean Caraş-Severin, precum și 

reprezentanți din partea mass-mediei.  

Ordinea de zi a fost anunţată și publicată în presă. 

Ordinea de zi este următoarea: 

1.Proiect de hotărâre privind asigurarea contribuției proprii a Spitalului Județean de Urgență 

Reșița în cadrul proiectului „Îmbătrânire sănătoasă și demența – o viață mai bună” cod RORS 241, din 

cadrul Programului INTERREG IPA de Cooperare Transfrontalieră România - Republica Serbia, din 

bugetul propriu al județului Caraș-Severin. 

2.Proiect de hotărâre privind repartizarea pe unităţi administrativ-teritoriale a sumei 

corespunzătoare cotei de 17,5 % din impozitul pe venit, prevăzută la art.6 alin.(1) lit.c) din Legea 

nr.50/2019 - a bugetului de stat pe anul 2019, cumulată cu suma corespunzătoare cotei de 18,5% din 

impozitul pe venit, prevăzută la art.32 alin.(1) lit.c) din Legea nr.273/2006 privind finanțele publice 

locale, cu modificările și completările ulterioare, încasată anterior publicării legii bugetului de stat pe 

anul 2019 și a sumelor defalcate din taxa pe valoare adăugată  pentru echilibrarea bugetelor locale în 

vederea asigurării bugetelor de funcționare ale unităților administrativ-teritoriale din județul Caraș-

Severin, pe anul 2019. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Bună ziua, tuturor! Așa cum vă spuneam, din cauza 

faptului că, a fost promulgat bugetul de stat e nevoie de mai multe ședințe de Consiliu Județean. Astăzi 

avem o ședință extraordinară pentru repartizarea pe unități administrativ-teritoriale a sumei 

corespunzătoare de 17,5%. Aveam termen legal, prin lege, ca în 7 zile lucrătoare, de la momentul 

promulgării acestei legi, Consiliul Județean să repartizeze aceste sume unităților administrativ-

teritoriale. Vreau să vă informez că, în conformitate cu prevederile legii bugetului, am făcut și 

demersul de a consulta primarii. La acea ședință au participat și doamnele Papa și Lațchescu, de la 

Administrația Finanțelor Publice, pentru că legea așa spune, când ne asigură suportul tehnic pentru 

acest lucru. Pentru că am convocat această ședință extraordinară, am profitat de acest fapt și am 

introdus pe ordinea de zi încă un proiect, care face referire la un proiect cu finanțare europeană, al 

Spitalului Județean de Urgență Reșița, un proiect transfrontalier. O să discutăm mai multe la momentul 

respectiv. Ședința este legal constituită. Lipsește motivat domnul Guțu Mihai și domnul Marșalic, 

înțeleg că, întârzie. Cu permisiunea dumneavoastră, supun aprobării ordinea de zi. Cine este „pentru”? 

Împotrivă? Abțineri? Vă mulțumesc. Se aprobă în unanimitate. 

* 
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Se trece la discutarea punctului 1 al ordinii de zi şi anume:  

1.Proiect de hotărâre privind asigurarea contribuției proprii a Spitalului Județean de Urgență 

Reșița în cadrul proiectului „Îmbătrânire sănătoasă și demența – o viață mai bună” cod RORS 241, din 

cadrul Programului INTERREG IPA de Cooperare Transfrontalieră România - Republica Serbia, din 

bugetul propriu al județului Caraș-Severin. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Aveți în material ce presupune acest proiect. Partenerii 

noștri sunt Spitalul de boli psihice din Vrsac, Republica Serbia, ca lider de proiect și Spitalul Județean 

de Urgență Reșița. Valoarea totală a proiectului este de 1.175.580 euro, din care, bugetul aferent 

Spitalului Județean de Urgență Reșița este de 478.275 euro. Consiliul Județean, ca de fiecare dată, la 

astfel de proiecte asigură contribuția de 2%, neexistând, în acest proiect, cheltuieli neeligibile. 

Contribuția pe care o asigură Consiliul Județean, de 2%, este în valoare de 9.570,28 euro. Nu este o 

sumă foarte mare. Dacă sunt intervenții, discuții? Dacă nu, supun la vot. Articolul 1, cine este 

”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Articolul 2, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Articolul 3, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Articolul 4, cine este „pentru”? Împotrivă? Abțineri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

Proiectul de hotărâre în ansamblul lui, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Se adoptă în 

unanimitate. Vă mulțumesc. Domnul director, mult succes în implementarea acestui proiect.  

Punctul 2, cel pentru care vă spuneam că am convocat ședința de astăzi, pentru a respecta 

termenele legale. 

* 

Se trece la discutarea punctului 2 al ordinii de zi şi anume:  

2.Proiect de hotărâre privind repartizarea pe unităţi administrativ-teritoriale a sumei 

corespunzătoare cotei de 17,5 % din impozitul pe venit, prevăzută la art.6 alin.(1) lit.c) din Legea 

nr.50/2019 - a bugetului de stat pe anul 2019, cumulată cu suma corespunzătoare cotei de 18,5% din 

impozitul pe venit, prevăzută la art.32 alin.(1) lit.c) din Legea nr.273/2006 privind finanțele publice 

locale, cu modificările și completările ulterioare, încasată anterior publicării legii bugetului de stat pe 

anul 2019 și a sumelor defalcate din taxa pe valoare adăugată pentru echilibrarea bugetelor locale în 

vederea asigurării bugetelor de funcționare ale unităților administrativ-teritoriale din județul Caraș-

Severin, pe anul 2019. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Acesta este titlul proiectului. O să fac o scurtă 

prezentare. Spre deosebire de anul trecut sau anii trecuți, această sumă era împărțită de către 

Administrația Finanțelor Publice. Este acea formulă care se aplică, fiind o nouă lege a bugetului, 

această lege prevede ca suma, reprezentând cota de 17,5%  și de 18,5%, să fie repartizată de Consiliul 

Județean, pe baza formulei. Deci, noi nu am făcut altceva decât să aplicăm acea formulă. O să le rog pe 

colegele noastre de la Administrația Financiară să ne explice, pentru că am beneficiat, așa cum spune 

legea, de suportul tehnic al Administrației Financiare. Am aplicat această lege. Acesta este proiectul de 

hotărâre rezultat în urma aplicării formulei. Față de această sumă, 279 de milioane, Consiliul Județean 

va avea de repartizat cota de 7,5%, acel fond aflat la dispoziția Consiliului Județean. Acea repartizare 

însă o să o facem ulterior, pentru că nu știm încă suma și în cursul zilei de azi, am înțeles că, o să apară 

ordinul privind repartizarea acelei sume. Deci aceia sunt banii pe care îi împărțeam, în mod tradițional, 

noi, Consiliul Județean. Ce facem astăzi, repartizăm banii pe care îi repartiza, până în acest an, 

Administrația Financiară. Prevederea este în noua lege a bugetului, ca și această sumă să fie repartizată 

de Consiliul Județean. Evident că, nu puteam să o repartizeze președintele Consiliului Județean, chiar 

dacă aplica aceeași formulă și să semneze singur. Fiind vorba de Consiliul Județean, este nevoie de o 

hotărâre în acest sens. O să o rog pe doamna Papa, să ne spună despre acest lucru și dacă apoi sunt 

întrebări, o să răspundă. Vă rog, doamna Papa. 

Doamna invitat Papa Viorica (Administrația Finanțelor Publice): Da. Așa cum a precizat 

domnul președinte Hurduzeu, această repartizare practic care se face prin hotărârea Consiliului 

Județean este verificată și de noi. Datele sunt transmise de către  Ministerul de Finanțe. Este transmisă 

formula, în care nu se putea interveni decât cu datele comunicate, populație, venituri estimate încasate 

de fiecare UAT în parte. Ceea  ce s-a făcut de către Consiliul Județean, paralel, că și noi am verificat 

cu dumnealor, a fost numai de a se introduce aceste date în formulă și a reieșit calculul care… Oricine 
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poate verifica. Repet, datele care s-au introdus în formulă sunt date comunicate, estimate de către 

Ministerul de Finanțe, pe care înainte ni le comunica numai nouă. Noi făceam, prin această formulă, 

repartiția. Diferența acum este că, legiuitorul spune să punem la dispoziția Consiliului Județean, 

această formulă transmisă de Ministerul de Finanțe și acele datele transmise de minister. Asta este 

singura deosebire și se face prin hotărârea Consiliului Județean, gen, cum a fost anul trecut și cum o să 

fie cota de 7,5%, cum vi se împărțeau acei 20%. Aici, nimeni nu poate să intervină, în sensul de a 

favoriza sau defavoriza o altă unitate administrativ-teritorială. Noi suntem dispuși, dacă vreți, vă 

punem la dispoziție formula. Puteți fiecare dintre dvs. să verificați dacă datele transmise de către 

minister au fost corect introduse de către Consiliul Județean sau de către noi. Noi, oricum, verificăm cu 

Consiliul Județean. Aceeași situație am transmis-o și noi la Ministerul de Finanțe, care ne verifică dacă 

este ok sau nu este ok. Întrebări dacă mai aveți dumneavoastră? 

Domnul președinte  Silviu Hurduzeu: Da. Vă rog, dacă sunt întrebări? 

Domnul consilier Gâfu Cristian: Dacă îmi permiteți, domnule președinte? Formula exactă, 

dacă tot ne-a spus doamna Papa, că este o formulă exactă, să o spună exact. Pentru că unele primării, 

din câte ne-au spus primarii noștri, nu se regăsesc în această formulă. Care este formula? 

Doamna invitat Lațchescu Voichița (Administrația Finanțelor Publice): Scuzați, în ce sens? 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Cum nu se regăsesc? Cum nu se regăsesc, domnul 

consilier? Că nu înțeleg. 

Doamna invitat Papa Viorica (Administrația Finanțelor Publice): La ce se referă? 

Domnul consilier Borduz Petru: Valorile. 

Domnul consilier Gâfu Cristian: La valori.  

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: E altceva. Se înțelegea, la cum ați spus  dumneavoastră, 

că unele comune nu primesc bani, că nu se regăsesc. Nu. 

Domnul consilier Gâfu Cristian: În proiectul de hotărâre aflat azi în fața noastră, în ultima filă, 

partea a doua, spuneți ”pe baza documentelor se stabilesc următoarele…”. Și avem, spuneți 

dumneavoastră, 29 de unități administrative care au un buget de funcționare de 2.000 lei. Eu am 

discutat cu domnul primar de la Ezeriș. A încercat să meargă la doamna Voichița, de dimineață, dar nu 

a reușit, dânsa fiind prinsă cu alte treburi. Dânsul spune că nu se regăsește în această sumă minimă de 

2.000 de lei. Eu s-ar putea să greșesc, dar consider că o întrebare, astăzi, nu face decât să… 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: E în regulă. Imediat o să răspund. 

Domnul consilier Gâfu Cristian: Imediat termin. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Vă rog.  

Domnul consilier Gâfu Cristian: Dânsul spune așa, astăzi, primește 8.600 lei…. 

Doamna invitat Papa Viorica (Administrația Finanțelor Publice): De cine ați spus? 

 Domnul consilier Gâfu Cristian: Ezerișul. Are un venit propriu de 800 și întreabă: ”Diferența 

de 3.400 unde se regăsește?” 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Pe lângă aceste sume, toate primăriile mai primesc bani 

de la Finanțe. Acei bani sunt comunicați. Adunate cele două sume, pentru cele 29 de comune, dau acea 

sumă minimă de 2 milioane. Eu am și acel tabel. Dacă vreți, vă citesc câți bani sunt, dar probabil că 

știu doamnele de la Finanțe. Vă rog. 

Doamna invitat Lațchescu Voichița (Administrația Finanțelor Publice): Fiecare unitate, 

comună, trebuie să aibă un buget asigurat de 2 milioane.  

Domnul consilier Gâfu Cristian: Am înțeles. 

Doamna invitat Lațchescu Voichița (Administrația Finanțelor Publice): Acel buget este 

constituit din veniturile proprii estimate, în speță, 863 la Ezeriș, din care, 388 în plus. Pe lângă 863, vor 

fi cotele defalcate și 749 – sume defalcate. Deci, cumulate, depășesc cele 2 milioane.  

Domnul consilier Gâfu Cristian: Da, numai vedeți dumneavoastră, în ce avem noi, azi, aici, nu 

s-a explicat așa. Venim numai la sume, spunea că vom avea un buget de 2.000 minim, punct. 

Doamna invitat Lațchescu Voichița (Administrația Finanțelor Publice): Minim, da. 

Domnul consilier Gâfu Cristian: La unele comune care au o populație mai mică sau mai mare 

decât comuna Ezeriș, de exemplu, astăzi, pe formulă, dumneavoastră ați venit și ne-ați pus nouă, în 

mapă, niște sume mult mai mari. Și atunci ne întrebăm unde este formula aceea? Eu am o situație 

statistică în față… 
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Doamna invitat Lațchescu Voichița (Administrația Finanțelor Publice): Nu va fi nici o comună 

care să aibă un buget mai mic de 2 milioane. Comunele care au venituri proprii mai mici primesc, în 

completare, cote și sume defalcate… 

Domnul consilier Gâfu Cristian: Unele UAT-uri, unități administrativ-teritoriale depășesc 

deja, cu veniturile lor proprii, și ceea ce primesc azi, cei 2 milioane, dintre cei 29, și unele vă spun că, 

așa cum reiese de aici, există riscul ca pe viitor să nu mai primim, să rămânem la minus. 

Doamna invitat Lațchescu Voichița (Administrația Finanțelor Publice): Nu. Nici o comună nu 

o să fie cu un buget mai mic de 2 milioane. 

Domnul consilier Gâfu Cristian: Eu m-aș bucura să fi greșit eu și să primească primăria… 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Doamna Voichița, știți ce rugăminte am, să explicați 

formula, care sunt datele de intrare în formulă. Domnul Gâfu, ceea ce este clar, este că nici o comună 

nu are sub 2 milioane. Sigur că, unele vor aveam mai mult și alte mai puțin, pentru că este o formulă în 

care sunt foarte multe date de intrare, inclusiv  numărul de locuitori. O să vă explice doamna Voichița, 

care sunt prevederile formulei, exact, care sunt câmpurile care se introduc. Dar nici o comună nu are 

buget sub 2 milioane. Avem 29 de localități în județul Caraș-Severin care sunt în această situație. Eu 

vă spun că, multe dintre ele, anii trecuți, nu aveau buget de 2 milioane. Mare parte dintre ei sunt 

bucuroși în acest moment, pe această metodologie de alocare, pentru că au buget mai mare decât aveau 

anul trecut. Vă rog, datele formulei.  

Doamna invitat Lațchescu Voichița (Administrația Finanțelor Publice): Criteriile de bază care 

constituie formula, modul de calcul și alocare, astfel încât nici o comună să n-aibă un buget sub 2 

milioane, orașele (6 milioane), municipiile (12 milioane) sunt:  populația, la 31 decembrie, comunicată 

de Institutul Județean de Statistică, veniturile proprii din impozite și taxe estimate de Ministerul de 

Finanțe, impozitul pe venit estimat și alocările din TVA. Deci toate aceste date, și la nivel de județ și la 

nivel de fiecare unitate administrativ-teritorială, au fost comunicate de către Ministerul de Finanțe, și la 

rândul nostru, comunicate la Consiliul Județean. Introducând în formulă datele astea, nici o comună, 

absolut nici una, n-o să aibă un buget mai mic de 2 milioane. Cumulat veniturile proprii, da, plus cota 

defalcată, care o va primi de la bugetul de stat, și plus TVA-ul, nici o unitate nu are sub… 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Da. Dacă mai sunt alte intervenții? 

Domnul consilier Cojocariu Ioan: O curiozitate, doamna Voichița. 

Doamna invitat Lațchescu Voichița (Administrația Finanțelor Publice): Da. 

Domnul consilier Cojocariu Ioan: Dacă noi nu avem nici o posibilitate să intervenim, pentru 

că este o formulă matematică practic, întreb așa, care este rațiunea legii, știu că n-ați făcut-o 

dumneavoastră, de ce mai trece și pe la noi și nu o face ca până acum?  

Doamna invitat Papa Viorica (Administrația Finanțelor Publice): Așa a hotărât  legiuitorul, să 

se facă prin hotărâre. 

Domnul consilier Cojocariu Ioan: Nu. Credeam că poate, ca să ne simțim importanți sau eu 

știu…Că trebuie să plec de aici cu iz, cu ceva… 

Doamna invitat Lațchescu Voichița (Administrația Finanțelor Publice): Nu știu de ce. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Să fie Consiliul Județean mai important decât 

Administrația Financiară… 

Domnul consilier  Crina Ioan: Pot să fac și eu, o completare? 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Domnul Crina, vă rog. 

Domnul consilier Crina Ioan: Deci, eu cred, că aceștia 17,5% este diferența pe care a promis-o 

Guvernul, față de cotele defalcate care până acum erau de 40 și ceva la sută, cam așa este, nu? Asta 

este noutatea în legea de anul acesta. Până anul trecut se repartizau din impozitul pe venit 40 și ceva la 

sută, nu mai știu exact suma, de către Guvern. Acum se repartizează 60% la UAT-uri și trebuia găsită 

o modalitate legală de de a repartiza aceștia 17,5%. M-ați înțeles? Asta e diferența față de anul trecut. 

Sigur, nu s-a găsit altă modalitate, decât a se împărți printr-o hotărâre a noastră de Consiliu. Formula 

este clară, eu am întrebat mai înainte, suma totală este clară și, și datele care trebuie să intre în formulă 

sunt clare. Deci nu cred că este o problemă și chiar n-ar fi bine să încurcăm lucrurile. Mulțumesc. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Mulțumesc. Domnul Gâfu, vă rog. 
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Domnul consilier Gâfu Cristian: Să înțeleg, ca o concluzie, că legea bugetului, acum, 

premiază acele UAT-uri care nu și-au realizat veniturile proprii, pentru a se ajunge la minimum de 2 

milioane? 

Doamna invitat Lațchescu Voichița (Administrația Finanțelor Publice): Nu neapărat. Ca și 

până acum, prin toate formulele de alocare din partea Ministerului de Finanțe, a sprijinit și a încercat 

să le asigure unităților defavorizate un buget de funcționare. 

Domnul consilier Gâfu Cristian: Da, numai, unii funcționează prin muncă, unii funcționează 

mai ușor la a strânge și până la urmă, statul ne premiază pe toți, egali, la 2 milioane. 

Domnul consilier  Crina Ioan: Nu-i prea principiu liberal acesta, dar așa e. 

Doamna invitat Papa Viorica (Administrația Finanțelor Publice): Să încercăm să ajutăm și 

comunele mici care nu au venituri, gen Ocna, din ce să facă Ocna, venituri…. 

Domnul președinte Silviu Hurduzeu: Haideți, vă rog frumos… Dacă mai sunt alte intervenții? 

Nu. Bun. Gândiți-vă, dragi colegi, că noi am avut și consultarea cu primarii și a trebuit să le explicăm 

acest lucru. Articolul 1, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul consilier Teodorescu  

Mircea  nu participă la vot având un interes personal.  

Articolul 2, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul consilier Teodorescu  Mircea  nu 

participă la vot.  

Articolul 3, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul consilier Teodorescu  Mircea  nu 

participă la vot.  

Articolul 4, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul consilier Teodorescu  Mircea  nu 

participă la vot.  

Articolul 5, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul consilier Teodorescu  Mircea  nu 

participă la vot.  

Articolul 6, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul consilier Teodorescu  Mircea  nu 

participă la vot.  

Articolul 7, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul consilier Teodorescu  Mircea  nu 

participă la vot.  

Proiectul de hotărâre în ansamblul lui, cine este ”pentru”? Împotrivă? Abțineri? Domnul 

consilier Teodorescu Mircea nu participă la vot. Se adoptă hotărârea.  

O să semnez, în cursul zilei de azi, adresele către toate primăriile, cu sumele aprobate prin votul 

nostru de astăzi. Până în data de luni, la întâlnirea pe care am avut-o cu primarii, le-am solicitat adrese 

prin care să ne spună ce nevoi mai au pentru a asigura: pe de-o parte cheltuielile de funcționare, pe de 

altă parte pentru a le asigura finanțarea proiectelor pe care le au în curs. Pentru ca, în cursul săptămânii 

viitoare, pe marți-miercuri, să putem face o estimare pe baza solicitărilor lor. Iar în ședința ordinară pe 

care o să o avem în data de joi, domnul secretar, în 28, să putem repartiza și cota de 7,5% către 

unitățile administrativ-teritoriale.  

Nu închei înainte de a vă spune că, ieri, la Curtea de Apel Timișoara, am câștigat procesul cu 

Aeroportul din Caransebeș, fără firmă de avocați. Este datoria mea să îi felicit pe colegii mei de la 

Direcția Juridică și, bineînțeles, pe domnul secretar! Vă mulțumesc. O zi bună! Weekend plăcut! 

Ordinea de zi fiind epuizată, şedinţa se încheie. 

 

 

 

             PREȘEDINTE,                                             SECRETARUL JUDEŢULUI, 

         Silviu HURDUZEU                     Darian CIOBANU 
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